
REDAKČNÍ TÝM 

 Brychtová Barbora 

 Fiksová Tereza Magdaléna 

 Gregorová Lucie 

 Havelková Hana 

 Mička Josef 

 Moravcová Leona 

 Nováková Eliška 

 Sejkorová Marta 

 Souček Matěj 

ŠÉFREDAKTORKY 

 Dolanská Veronika 

 Šuhajová Anna 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Školní časopis 

ZŠ Švermova 4 

Únor 2022 

 

 

Milí čtenáři, rádi bychom vám představili první 

vydání staronového časopisu Čtyřka, který se po 

deseti letech snažíme znovu obnovit. Na začátku 

školního roku jsme sestavili nový redakční tým.  

I i přes všechny karantény, které nám to první 

pololetí úplně neulehčily, jsme pro vás zvládli 

připravit tento časopis.  

Co v časopise bude a na co se těšit?  V časopise 

se dozvíte různé novinky ze světa, z našeho města 

a z naší školy. A těšit se můžete na rozhovory s 

učiteli a žáky, ale i na různé komiksy, hry a 

soutěže, do kterých se budete moci všichni zapojit. 

Tak doufáme, že se vám náš školní časopis bude 

líbit a za celý redakční tým vám přejeme příjemné 

čtení. 

PS: Jelikož je to naše první vydání, tak nás 

omluvte za drobné nedokonalosti;)   

Dolanská Veronika a Šuhajová Anna 

Úvodní slovo 

Autor: Leona Moravcová 
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Ředitelské okénko 
 

  

Že prý mám zas povídat něco pro děti. 

Ono se řekne povídat, ale co? Měla by to být nějaká pohádka? - Cožpak o to, nějaká 

pohádka, to by bylo pěkné! - Ale jaká pohádka by to měla být, o králi, o královně, o nějaké 

princezně? - Třebas, ale takové pohádky už známe. - Tak o Palečkovi, o obrovi, o víle, -  

To už také známe! - A což o  čarodějnici, o drakovi? - Známe! - Tak tedy o čertovi nebo  

o hloupém Honzovi! Ty ne, ty už také známe! 

Tak tedy víte co, děti? Nebudeme si povídat žádnou pohádku, když už je všechny znáte, 

ale budeme si povídat, jako si povídají velcí lidé...... 

Josef Čapek 

  

Pěkné, že? Víte, říká se : Kdo nic nedělá, nic nezkazí.   

A tak se jednoho dne objevilo ne sedm statečných jako ze slavného westernu,  

ale dvojnásobek statečných.  

Tito naši šikovní žáci vytvořili redakční radu, která se sice postupně zmenšovala,  

ale kdo chtěl, měl čas a energii, tak pokračoval a nyní nám předkládají svůj výtvor -  

školní časopis. 

Tak se s ním seznamme, přečtěme a prožijme jeho příběhy. Už se těším na jeho další 

bratříčky a sestřičky, kteří přijdou. A co vy, také se těšíte? Můžete se příště na dalším čísle 

se svými příběhy, kresbami, hádankami i fotografiemi podílet i vy. Využijete toho? 

 

Jaroslav Ptáček 
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Druhé pololetí 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ředitelské okénko 

Milí čtenáři, 

přesně před týdnem vám třídní učitelé rozdali vysvědčení za 1. pololetí. Někteří, snad 

většina, jste s ním byli spokojeni. Najdou se ale určitě i tací, pro které tolik radostné nebylo. 

Ať už ale patříte do té či oné skupiny, všichni před sebou máte nový začátek a možnost na 

dobré výsledky navázat, případně na sobě zapracovat. Tak či tak vám přeji, ať se to vydaří!  

 

 

Jestlipak deváťáci také stále touží po samých jedničkách na konci školního roku?  

Nejlepší nejspíš bude, když se nějakého zeptáte. Dost pravděpodobně už to tak ale nemusí 

být, protože pro mnohé se nyní prioritou stávají střední školy.  

Žáci devátého ročníku mají ještě pár týdnů na to, aby zvážili, na jaké střední školy si podají 

přihlášku. Rozhodnout se musí nejpozději do1. března 2022 a mohou si vybrat dvě školy, 

respektive dva obory. To platí pro většinu středních škol. Jsou tu ale i školy, které jsou 

zaměřené na umění nebo sport. Na takové školy se dávají přihlášky už v listopadu a 

uchazeči zde dělají takzvané talentové zkoušky. Jak takové talentové zkoušky mohou 

vypadat? To Vám z vlastní zkušenosti popíše Tereza Magdalena Fiksová z 9.B.  

Její postřehy najdete na další straně. 

 

Pro představu budoucím deváťákům přikládáme seznam všech středních škol a oborů, ze 

kterých můžete vybírat ve Žďáře nad Sázavou. 

 

Erik Berger 

 
Střední průmyslová škola 

MATURITA 

Strojírenství 

Elektrotechnika 

Technické zařízení budov 

Informační technologie 

Ekonomika a podnikání 

 

VÝUČNÍ LIST + MATURITA 

Mechanik seřizovač 

Mechanik elektrotechnik 

Technik modelových zařízení 

Mechanik strojů a zařízení 

 

VÝUČNÍ LIST 

Obráběč kovů 

Nástrojář 

Strojní mechanik 

Elektrikář 

Modelář 

 

SŠ obchodní a služeb 

SČMSD 
MATURITA 

Obchodní akademie 

Kosmetické služby 

 

VÝUČNÍ LIST 
Kuchař-číšník 

Prodavač 

Aranžér 

Kadeřník 

Rekondiční a sportovní masér 

 

SŠ gastronomická Adolpha Kolpinga 
VÝUČNÍ LIST 

Kuchař 

Číšník 

Cukrář 
 

Biskupské gymnázium 
MATURITA 

Obecné vzdělávání 

Státní gymnázium 
MATURITA 

Obecné vzdělávání 
 

Střední zdravotnická škola 
MATURITA 

Praktická sestra 

Zdravotnické lyceum 
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Talentové zkoušky na umělecké školy 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Talentovky 2022 probíhaly první dva týdny v lednu. Ačkoliv se zdá, že talentové zkoušky 

jsou lehčí, tak opak bývá pravdou. Mohou být časově mnohem náročnější. V den zkoušek 

uchazeči stráví na vybrané škole několik hodin. Přijímačky na umělecké školy se totiž na 

rozdíl od normálních testů skládají ze tří částí:  

1. úkol je kresba hlavy (většinou podle živého modelu)  

2. úkol je malba/kresba zátiší  

3. úkol bývá různorodý.  

 Z mé zkušenosti to byl na první škole (Helenín, Jihlava) pohovor s učitelem daného 

oboru ale na druhé škole (SSUD, Brno) to byl 3D projekt z papíru, takže velmi odlišná 

témata.  

Nad přijímačkami jsem strávila v dané škole vždy asi 10 hodin (od 8 hodin ráno do 16-17 

hodin odpoledne) + požadované domácí práce (obvykle 15-25 kusů), na kterých uchazeči 

pracují v řádu měsíců. Celkově, i když jsem byla velmi vystresovaná, jsem ze sebe měla 

na konci dne dobrý pocit. V obou školách se mi líbilo a všichni měli k uchazečům velmi 

dobrý přístup (učitelé byli podporující a snažili se nám ve všem pomoci, což jsme všichni 

ocenili). Takže pokud budete dobře připravení, ve finále se nemáte čeho bát. Myslet 

pozitivně a užívat si malování/kreslení bylo zrovna pro mě klíčové a hodně mi to pomohlo. 

 Další užitečný krok je se bavit s dalšími uchazeči a navazovat známosti, můžete se později 

navzájem podpořit.  

Přeji všem současným i budoucím uchazečům hodně štěstí! 

Tereza Magdaléna Fiksová 
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Novinky ze školy 
 

 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ve škole se neustále něco děje. Tentokrát se 

podíváme na rekonstrukce a inovace. 

Nově přebroušená a nalakovaná podlaha 

v malé tělocvičně už slouží svému účelu.  

Na dalších fotkách můžete vidět intenzivní 

práce na cvičné kuchyňce a učebně fyziky. 

Dokončeno bude už během února.  

Malá tělocvična 

Cvičná kuchyňka 

Učebna fyziky 

Fotografie: Tereza Magdaléna Fiksová 
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Rozhovor s učitelem 
 

 

Mgr. Jana Kubíková   učitelka českého jazyka 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Co vás vedlo k učení?               

Kubíková: Tak mně už se na základní škole líbilo, jak vyučuje paní učitelka a také mě nadchla 

další učitelka, ta tedy zrovna taky učila český jazyk. A tak proto jsem se rozhodla, že budu chtít 

taky studovat český jazyk.  

  

Byla jste někde mimo ČR. Jestli ano, tak kde?  

Kubíková: Ano, byla jsem v Itálii, v Chorvatsku, ve Slovinsku a to je asi všechno. Na Slovensku 

ještě.  

  

Máte nějakého domácího mazlíčka?  

Kubíková: Měli jsme křečka a jinak... ještě rybičky. 

  

Vaše nejoblíbenější jídlo ze školní jídelny?  

Kubíková: Tak mně tady chutná asi všechno kromě... asi všechno nejoblíbenější možná (teď si 

asi nevzpomenu) tak třeba šoulet. 

  

Co děláte ve volném čase?  

Kubíková: Ve volném čase hodně čtu, chodím na procházky, dívám se na televizi a chodím do 

divadla nebo do kina, když je možnost.  

  

Jak dlouho už učíte na této škole?  

Kubíková: Jejda mane to už bude 20 let asi. 

  

Jakou nejvtipnější poznámku jste už dala?  

Kubíková: Já sama nejvtipnější asi žádnou no. Za nevhodné chování a za zapomínání v českém 

jazyce.  

  

Když jste byla ve věku 13-14 let jaký předmět jste neměla ráda?  

Kubíková: Fyziku, tu jsem úplně nenáviděla, a to je všechno.  

  

Kdybyste měla šanci vybrat si znovu profesi vybrala byste si učitelku?  

Kubíková: Určitě baví mě to. 

  

Existuje něco, co byste chtěla naučit studenty, ale nemůžete to udělat?  

Kubíková: No… Jakože bych přišla do třídy a tam byl klid až do konce hodiny. A to je asi 

nenaučím. 

  

Učila jste někdy učila první stupni, jestli ano, máte radši děti z prvního nebo druhého stupně?  

Kubíková: Jenom jsem tam suplovala, ale přišla jsem na to, že mi vyhovuje spíš ten druhý 

stupeň. 

Nováková Eliška, Sejkorová Marta 
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Školní parlament 

AKTUÁLNĚ:  

Valentárium  

Školní parlament připravuje každoroční akci - Udělej radost!, která oslavuje svátek 

svatého Valentýna. Ve vestibulu školy bude nachystáno Valentárium, kde bude 

umístěna valentýnská schránka. Do této schránky můžete vkládat valentýnská 

přáníčka s hezkým slovem, obrázkem či básničkou a udělat radost komukoliv  

ve škole. Na obálku nezapomeňte napsat jméno, příjmení adresáta a třídu.   

Vaše přáníčka budou doručena v pátek 11.2.  
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Novinky z domova 

NOVÁ VLÁDA 

V říjnu proběhly volby do poslanecké sněmovny a z těchto voleb vzešla i nová vláda.  

Vznik nové vlády má své jednotlivé kroky. Jaké to jsou? Prezident republiky jmenuje 

nového premiéra a na jeho návrh novou vládu. Stalo se tak 17. prosince 2021, kdy 

prezident republiky jmenoval novou vládu Petra Fialy.  

Tímto krokem to však nekončí. Od jmenování má nová vláda 30 dnů na to, aby požádala 

Poslaneckou sněmovnu Parlamentu ČR o důvěru. Podle Ústavy ČR může vláda 

plnohodnotně vládnout teprve právě po získání důvěry. Důvěru nová vláda získala 13. 

ledna 2022. 

 

REKORDNÍ POČET ŽEN V POSLANECKÉ SNĚMOVNĚ 

Ve sněmovně zasedl rekordní počet žen, a to na 50 z celkových 200 míst. To je o 6 žen 

více, než tomu bylo v roce 2010 a 2017. Ve vrcholné politice však stále zůstává velká 

převaha mužů. Co si o tom myslíte? Mělo by být v politice více žen a proč? Budeme rádi, 

když nám napíšete vaše názory. 

  

 

Barbora Brychtová, Tereza Magdaléna Fiksová a Erik Berger 

Jednací sál poslanecké sněmovny parlamentu ČR 
Foto: www.wikipedia.org 

prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M. 
předseda vlády České republiky 
Foto: www.wikipedia.org 
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Zimní olympijské hry 2022 

  

Zimní olympijské hry 2022, oficiálně XXIV., se konají v čínském Pekingu.  

Slavnostní zahájení proběhlo 4. února 2022 a hry končí 20. února 2022.V Pekingu se hry 

budou konat už po druhé, je tedy prvním městem, které po letních hrách uspořádá i zimní. 

Slavnostní ceremoniál se i tentokrát uspořádal ve velkolepém Ptačím hnízdě.   

XXIV. zimní olympijské hry přivítají 2892 sportovců v 15 sportech, v nichž se rozdá 109 

medailových sad. Za Českou republiku se zúčastní 114 sportovců, což je rekordní počet 

českých sportovců za konání ZOH vůbec.   

Mezi naše největší naděje patří zejména Ester Ledecká, která bude obhajovat dvě zlaté 

medaile z Pchjongčchangu z alpského lyžování a snowboardingu. Martina Sáblíková 

(rychlobruslení), Markéta Davidová (biatlon). Poprvé na hry pojede i český ženský 

hokejový tým. Olympiády se bohužel nezúčastní Eva Samková (snowboardcross), která po 

zlomení obou kotníků nemůže závodit.   
 

Pokud tě ZOH zajímají, určitě navštiv oficiální webové stránky českého týmu:  

www.olympijskytym.cz 

Nebo si rovnou stáhni oficiální aplikaci Olympijský tým, kde ti nic neunikne. 
 

Hana Havelková 

Oficiální logo Zimních olympijských her v Pekingu 2022. 
Foto: www.olympics.com 

http://www.olympijskytym.cz/
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  Tirá ž  á žá vě r (Anič ká á Věrč á) 

Komiks 
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AUTOR: Josef Mička 

 

Soutěž 

Redakční tým vyhlašuje soutěž o nejlepší obrázek na téma: Můj domácí mazlíček. 

Nejlepší tři obrázky budou vystavěny na nástěnce.  

Ptáte se, jestli za to bude odměna? Samozřejmě, že bude.  

Pokud se do soutěže chcete zapojit a máte hotový obrázek, kontaktuje nás na 

Teamsech. Najdete nás pod účtem se jménem Školní časopis. 

Koordinátor soutěže: Lucie Gregorová 

 

 

Těšíme se na vaše obrázky. 
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 TIRÁŽ 

 

Dolanská Veronika    9.D    šéfredaktorka 

Šuhajová Anna   9.D  šéfredaktorka 

Brychtová Barbora    9.B    redaktorka 

Gregorová Lucie    9.D   redaktorka 

Havelková Hana    9.B    redaktorka 

Fiksová Magdaléna Tereza  9.B   redaktorka 

Mička Josef    7.C   komiksy 

Moravcová Leona    8.D   grafička 

Nováková Eliška    8.D   redaktorka 

Sejkorová Marta    8.D   redaktorka  

Souček Matěj    8.D   komiksy 

 

Závěr 

Milí čtenáři, 

doufáme, že se vám časopis alespoň trochu líbil a našli jste v něm něco zajímavého.  

Naším cílem je, aby časopis vycházel pravidelně, a to nejen tento školní rok,  

ale i v letech následujících. Chceme a věříme, že se nám podaří vytvořit tradici pro 

budoucí žáky.  

Budeme proto rádi, pokud nám napíšete vaše názory, dojmy, reakce, pochlubíte  

se například fotografií, příběhem atd. Dáme vám prostor a příspěvek v příštím vydání 

zveřejníme. 

  

Pokud však máte pocit, že časopisu něco chybí a chtěli byste tuto mezeru zaplnit,  

pak budeme jedině rádi, když se k nám přidáte. Redakční tým je otevřený a novým 

členem se můžeš stát právě i ty.  

 

Kde nás můžete kontaktovat? V Teamsech, kde máme vytvořený účet se jménem 

Školní časopis. Nebo nás můžete oslovit přímo ve škole.  


